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Liège). W spotkaniu tym  uczestniczyli: 
prezes NRA adw. d r Z. Czeszejko, 
sekretarz K om isji W spółpracy z Za
granicą adw. Z. Czerski oraz adw. 
Z. Trela.

A dw okat P aren t, k tó ry  przebywał 
w  W arszawie w  zw iązku ze swoimi 
spraw am i zawodowymi, otrzym ał po
lecenie od Stow arzyszenia Praw ników  
D em okratów  w Belgii zbadania możli
wości zorganizowania w  Liège odczytu 
adw okata z Polski mówiącego po f ra n 
cusku na tem at w ykonyw ania zawodu 
adwokackiego w  Polsce. Adw. P aren t 
przekazał Prezesowi NRA odpowiednie 
pismo belgijskiego senatora i w ybit
nego działacza P artii Kom unistycznej 
tow. Jeana  T erfre’a. Pism o to w sp ra
wie zorganizowania odczytu skierow a
ne zostało do adw. Paren ta .

A dw okat P aren t zaznaczył, że odczyt 
tak i zainteresow ałby nie tylko adwo

katów  i praw ników  działaczy kom u
nistycznych, ale również szerokie koła 
adwokatów , w śród których budzi się 
coraz powszechniejsza potrzeba kon
tak tów  z adw okaturą k ra jów  socjalis
tycznych, a zwłaszcza z adw okatu rą  
polską, oraz potrzeba inform acji o ad 
w okaturze polskiej. Potrzeby te w y
wodzą się m.in. z faktu , że w Liège 
je st w ielu adw okatów  działaczy ko
m unistycznych pochodzenia robotnicze
go, a wśród nich są rów nież osoby 
pochodzenia polskiego.

W serdecznej atm osferze tej rozm o
wy adw. P aren t podkreślał sym patię, 
jaką cieszą się Polacy w Liège, wyw o
dzącą się jeszcze z czasów ruchu oporu 
w okresie II wojny św iatow ej. W tym  
ruchu oporu, w którym  przewodziły 
organizacje lewicowe, Polacy m ieli 
swój w ybitny udział.

Rozdział miejsc w  sanatoriach dla członków adwokatury

W 1974 r. w płynęło do NRA 180 
wniosków zgłoszonych przez adw oka
tów  o przydział m iejsc w  sanatoriach 
podlegających Zjednoczeniu „Uzdro
w iska Polskie”. Z la t ubiegłych pozo
stało jeszcze nie załatw ionych 37 
wniosków.

Naczelna Rada A d w o k ak a  otrzym a
ła na ten rok 150 skierow ań do san a
toriów , z których w ykorzystano 142. 
W śród rozdzielonych skierow ań 95 
objęło adw okatów -członków  zespołów, 
26 — adw okatćw -em erytów , a 21 —■ 
członków rodzin adwokatów .

2.

Z  życia izb adw okackich

I z b a  k a t o w i c k a

1. W dniu 11 października 1974 r. 
dokonano w yboru Egzekutywy POP 
PZPR  przy Radzie Adwokackiej w  K a
tow icach w  następującym  składzie: I 
sek re tarz  — adw. A leksander Borecki, 
II  sek re tarz  — adw. Franciszek Kustos, 
sek re tarz  do sp raw  propagandy — adw. 
S tanisław  Kaczm arek, skarbn ik  — adw. 
Jacek  Jaskólski, członkowie — adw.

adw. S tefania Bożek, Miłosz Chm iel, 
W anda Sadulska, Jerzy  Sarnek.

2. W dniu 30 listopada 1974 r. odby
ło się w  lokalu  Rady Adwokackiej ze
branie kierow ników  zespołów, w k tó 
rym  wzięli udział członkowie Rady A d
w okackiej oraz członkowie zespołu w i
zytacyjnego. Dziekan adw. H enryk H o- 
lak omówił zagadnienie zapew nienia
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w szystkim  zespołom adwokackim  w ła
ściwych w arunków  lokalowych. Poin
form ow ał zebranych o stanie rem ontu 
budynku Rady Adwokackiej oraz o 
możliwościach uzyskania powiększenia 
je j lokalu.

A nalizując całokształt obrotów zespo
łów dziekan w yraził pogląd, że przy 
w łaściw ej pracy kierow ników  zespołów 
i w łaściw ych stosunkach m iędzyludz
kich możliwe będzie zapew nienie wszy
stk im  członkom zespołów adwokackich 
m inim um  w ynagrodzenia miesięcznego 
w  kw ocie 5 000 złotych. W końcu dzie
kan  poinform ował zebranych o zam ie
rzeniach Rady Adwokackiej w  zakre
sie świadczeń socjalnych, zwiększenia 
kon tak tów  z em erytam i i rencistam i 
oraz zorganizowania opieki nad rodzi
nam i zm arłych adwokatów.

W icedziekan adw. Miłosz Chm iel ja 
ko przewodniczący zespołu w izytatorów  
przy Radzie Adwokackiej omówił sp ra 
wy organizacyjne, koncentru jąc się na 
poinform ow aniu zebranych o usterkach 
co do sposobu w ykonyw ania zawodu i 
pracy zespołów, a to  na podstaw ie w y
ników  wizytacji. Ocenił pozytywnie sy
tuację organizacyjną ogromnej w ięk
szości zespołów stw ierdzając, że niezro
zum ienie istoty pracy zespołowej przez 
k ilka zespołów czy kilkunastu  adw oka
tów  psu je ten pozytywny obraz. Zacho
dzi w ięc konieczność postaw ienia tych 
sp raw  na zebraniach członków zespo
łów adw okackich, by zapobiec ew en
tua lne j in terw encji ze strony Rady 
A dw okackiej.

Adw. Zbigniew Jędrzejew ski jako 
członek RA prowadzący re fe ra t dosko
nalen ia poinform ował zebranych o re 
organizacji ośrodków doskonalenia za
wodowego i szkolenia społeczno-poli
tycznego, działających niezależnie od 
p racy  w ewnątrzzespołowej, w  tym  za
k resie . Zapoznał on także uczestników 
zebran ia z regulam inem  powołanej 
przez R adę A dw okacką Kom isji K on
su ltan tó w  Adwokackich.

Adw. Jerzy  Sieklucki jako członek 
C entralnego Zespołu W izytacyjnego 
przy NRA omówił w yniki p rzeprow a
dzonych przez niego w  okręgu jednego 
z sądów wojewódzkich badań  ak t r e 
w izyjnych; celem tych badań było u -  
stalenie poziomu pracy zawodowej a d 
wokatów. Nie stw ierdził co p raw da d u 
żych usterek  w  opracowaniach rewizji, 
ale ustalił, że istn ieje bardzo znaczne 
rozw arstw ienie pracy przy sporządze
niu rewizji, zachodzi brak  korelacji 
podstaw  rew izyjnych z w nioskam i re 
w izyjnym i, spotyka się niedbałą form ę 
zew nętrzną pism. W protokole powi
zytacyjnym  ocenił poziom składanych 
rew izji jako średni.

W dyskusji zabierali głos adwokaci: 
Czesław M ajewski, kierow nik ZA Nr 1 
w Sosnowcu, Rudolf Rudniew ski, k ie
row nik ZA Nr 1 w  Gliwicach, A leksan
der Borecki, kierow nik ZA Nr 2 w  K a
towicach, Franciszek Minoto, k ierow 
nik ZA Nr 1 w  Będzinie, W ładysław 
Pałka, zast. k ierow nika ZA N r 3 w  K a
towicach, i Tadeusz Kurow ski, członek 
zespołu w izytacyjnego przy RA w  K a
towicach.

Skarbnik RA adw. A ntoni Suszka 
w yjaśnił przyczyny obowiązku zespo
łów adwokackich odprowadzania na 
rzecz Rady Adwokackiej 50% wpływów 
z konta 34-a. Omówił dane sta tystycz
ne z protokołów  posiedzeń Naczelnej 
Rady Adwokackiej, dotyczące przecięt
nego w ynagrodzenia za spraw ę, na j
wyższych i najniższych obrotów  oraz 
kosztów adm inistracyjnych zespołów 
adwokackich. P rzedstaw ił świadczenia 
na rzecz em erytów  i rencistów  oraz ro
dzin adwokackich. Zapowiedział, że 
w ydatki dokonywane przez zespoły ad
w okackie z dotacji Rady A dw okackiej 
będą analizowane przez kom isję dzia
ła jącą przy Radzie Adwokackiej.

Dziekan Holak podsumował dyskusję, 
ustosunkow ując się do zgłoszonych po
stu latów  i zapow iadając realizację kh  
przez Radę Adwokacką.

3. W dniach 10, 11 i 15 grudnia



N r 3 (207) Kronika 109

1974 r. odbył się egzam in adw okacki w 
sesji jesiennej, do k tórego przystąpiło 
pięciu aplikantów  adw okackich i dwóch 
radców  praw nych. W ynik egzaminu: 
trzy  oceny bardzo dobre, trzy  dobre 
i jedna dostateczna. P rzedstaw iciele 
M inistra Sprawiedliwości i NRA, zasia
dający w  kom isji egzam inacyjnej, pod
kreślili dobre przygotowanie kandyda
tów  i wysoki poziom egzaminu.

4. Rada P aństw a PRL uchw ałą z 
dnia 11 stycznia 1975 r. odznaczyła za 
zasługi w  działalności społecznej i za
wodowej w  województw ie katowickim  
od roku 1945 adw. S tanisław a Turow 
skiego z Dąbrowy Górniczej KRZY
ŻEM KAWALERSKIM ORDERU OD
RODZENIA POLSKI. W ręczenie odby
ło się w  Oświęcimiu na teren ie b. obo
zu, gdzie adw. S. Turowski był więzio
ny przez hitlerowców.

adw. Aleksander Czacki

5. S p o t k a n i e  z p r e z e s e m  
N R A  a d w .  d r e m  Z d z i s ł a w e m  
C z e s z e j k ą .

W dniu 18 stycznia 1975 r. odbyło się 
spotkanie częstochowskiego środowiska 
adwokackiego z adw. drem  Zdzisławem 
Czeszejką, prezesem  NRA. W spotkaniu 
wzięli również udział dziekan Rady 
A dwokackiej adw. H enryk Holak i w i
cedziekan tejże Rady adw. Antoni 
Suszka.

Prezes NRA adw. dr Zdzisław Cze- 
szejko zapoznał zebranych z podstaw o
w ym i k ierunkam i i zam ierzeniam i n a 
czelnych organów sam orządu oraz z 
ak tualnym i zagadnieniam i legislacyjny
mi, ze szczególnym przy tym  uwzględ
nieniem  tych, k tóre najbardzie j in te 
resu ją  środowisko adwokackie.

W przem ów ieniu został przedstaw io
ny postęp prac w  spraw ach związanych 
z projektem  nowej ustaw y o ustro ju  
adw okatury, p ro jek t nowego unorm o
w ania odpłatności za spraw y prow a
dzone przez adw okatów  z urzędu (prze
w idujący zasadę pełnej odpłatności

S karbu Państw a), p ro jek t rozporządze
nia M inistra Sprawiedliwości w  sp ra 
w ie opłat za czynności zawodowe (u- 
w zględniający szereg istotnych postu la
tów zarówno w  zakresie podwyższenia 
tych opłat, jak  i możliwości stosow ania 
podwyżek w  spraw ach szczególnie 
skom plikowanych i pracochłonnych, 
diet), a także propozycje w  spraw ie 
ustalenia w ieku em erytalnego adw oka
tów. Poinform ow ał również zebranych 
o aktualnych przedsięwzięciach inw e
stycyjnych i zam ierzeniach NRA co do 
popraw y w arunków  pracy adw okatów , 
podkreślając zarazem znaczny postęp w 
tej dziedzinie. Prezes NRA poruszył 
także zagadnienia kodyfikacyjne, po
święcając szczególnie w iele uw agi 
zm ianie przepisów  k.p.k.

W związku z wypowiedziam i Prezesa 
NRA w yw iązała się ożywiona dyskusja, 
w  której głos zabierali kol. kol.: E. Cy- 
rańsk i, M. Hassenfeld, Z. Jędrzejew ski, 
K. Jupow iecki, M. Kołakowski, I. 
Przedpełski, B. Stem pniewicz i Z. W in
nicki. Głosy w  dyskusji dotyczyły p rze
de w szystkim  dwóch zasadniczych k w e
stii, m ianowicie pozycji adw okatury, 
przy czym podkreślano zgodnie po trze
bę dalszego je j podnoszenia, oraz sp raw  
bytowych, przy czym uwagi w  odnie
sieniu do tej kw estii dotyczyły głów
nie nowej taksy, polityki kadrow ej, 
obowiązku odprowadzania na rzecz rad 
adwokackich 50% w pływów ryczałtu  
oraz poziomu zawodowego (w szczegól
ności przem ówień adwokackich). Ad
w okat Zbigniew  Jędrzejew ski w  sw ym  
w ystąpieniu poinform ował także P reze
sa NRA o pracy społecznej adw okatów  
ośrodka częstochowskiego stw ierdzając, 
że wszyscy koledzy są zaangażowani w 
aktyw nej pracy społecznej, pełnią nie
jednokrotnie odpowiedzialne funkcje w 
w ielu organizacjach, otrzym ali z tego 
ty tu łu  szereg dyplomów i w yróżnień, 
biorą nad to  udział w akcjach  spo
łeczno-politycznych (wybory do Sejm u 
PRL, rad  narodowych oraz w  czynach 
party jnych, i to zarówno członkowie


